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Geachte lezer,

Afgelopen september is het schooljaar weer van start gegaan. Bij een nieuw jaar hoort natuurlijk ook 
een nieuw magazine, waarvan de eerste op dit moment voor u ligt. Bij een nieuw magazine hoort een 
nieuwe commissie en bestuur. Het nieuwe bestuur, het magazine commissie en het nieuwe symposium 
commissie stellen wij dadelijk even aan u voor. 

Na enige tijd getwijfeld te hebben, hebben wij gekozen voor het thema ‘Cybercrime binnen 
accountancy’. Het leek ons interessant om eens te kijken naar de onderwerpen die niet bovenaan de 
krant staan maar juist eens te kijken wat er binnen een accountantskantoor allemaal mis gaat. Het zijn 
gevoelige onderwerpen als bijvoorbeeld klantgegevens op straat komen te liggen. Technologie wordt 
steeds belangrijker en daarmee het tegengaan van cybercrime bij een accountantskantoor ook. 

Wij hebben kunnen spreken met Dennis Utermark van KPMG en Arjan van Braak van Braak 
accountants.  De kantoren hebben ons een beter inzicht gegeven over wat er allemaal achter de 
schermen afspeelt bij de kantoren op het gebied van cybercrime. Ook welke maatregelen er getroffen 
worden en met welke risico’s de verschillende kantoren zich bezighouden wordt verder uitgelicht. 

Ook het Symposium heeft inmiddels plaatsgevonden. De symposium commissie zelf vertelt over hun 
ervaringen en hoe de dag is verlopen. 

Daarnaast is er een leuk gastcolumn geschreven door SRA, is er een sidekick geschreven over de 
verschillende eetculturen hier in Groningen en daarbij is ook gekeken naar restaurantjes in de stad 

Namens de magazine commissie wens ik u veel leesplezier toe!

Met vriendelijke groet,

Gerard Wijngaarden
Voorzitter magazine commissie 2017/2018
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AA/RA

Bier/Wijn 

Afhalen/Koken 

Binnenland/Buitenland 

Tentamen/Project  

Hoorcollege/Werkcollege 

Dag/Nacht 

Single/Taken  

Stad/Patteland

Backpacken/All inclusive 

Naam: Nena van de Hoek 
Leeftijd: 20 
Studiejaar: 3

Ik studeer nu voor het derde accountancy en ik woon, vanaf het eerste jaar dat ik 
hier studeer, ook in Groningen. Ik ben regelmatig te vinden bij de Drie Gezusters, of 
aan het werk of zelf op het terras. In de rest van mijn vrije tijd vind ik het leuk om 
uiteten te gaan of wat gezelligs te doen met vriendinnen, collega’s of huisgenoten. 

Als voorzitter van onze vereniging hou ik mij bezig met het functioneren van het 
bestuur,  de samenwerking binnen ons bestuur en de samenwerking met de rest 
van de vereniging. Daarnaast ben ik het aanspreekpunt voor (alumni) leden, de 
Hanze Hogeschool en andere betrokkene. Verder organiseren wij met ons bestuur 
een aantal activiteiten zoals de activiteiten voor onze actieve leden en het uitje 
naar de accountantskamer. 

Naam: Cathalijn Miedema
Leeftijd:  22
Studiejaar:  3

Ik woon al een aantal jaren in Groningen, wat ik heel gezellig vind. Samen met 
vriendinnen eten in combinatie met een wijntje en daarna nog even de stad in. 
Thuis thuis is in Sneek, waar ik nog steeds regelmatig te vinden ben. Waar ik in de 
zomermaanden veel op het water te vinden ben.  Reizen doe ik ook graag, vorig 
jaar ben ik een maand naar Maleisie geweest. Dit jaar staat er weer een verre reis 
op de planning. 
Ik heb de rol van secretaris binnen het bestuur. Dit is een leuke taak met onder 
andere veel administratieve taken. Ik beheer bijvoorbeeld de site van Check en 
de App. Elke week vergaderen wij, hiervan maak ik de notulen. Op deze manier is 
voor iedereen duidelijk wat er is besproken en wat er gedaan moet worden. Ook 
zit ik in de organisatie van het jaarlijkse gala wat we organiseren met meerdere 
studieverenigingen. 

AA/RA

Bier/Wijn 

Afhalen/Koken 

Binnenland/Buitenland 

Tentamen/Project  

Hoorcollege/Werkcollege 

Dag/Nacht 

Single/Taken  

Stad/Platteland

Backpacken/All inclusive 

v.l.n.r. Anna Tjarda Oenema, Cathalijn Miedema, Nena vd Hoek, Denise Wind en Aniek Sanders
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Naam: Denise Wind
Leeftijd:  22
Studiejaar:  4

Hoi, ik ben Denise en ik ben 22 jaar. Ik woon alweer vijf jaar in Groningen en ik 
heb het hier nog steeds erg naar mijn zin. Naast mijn studie werk ik bij Moro, een 
Mediterraans restaurant in Groningen. In mijn vrije tijd ben ik vaak op het terras te 
vinden met vriendinnen of mijn vriend en houd ik erg van lezen. 

Binnen het bestuur ben ik de penningmeester. Gedurende het jaar werk ik de 
financiële administratie bij. Aan het begin van het jaar stel ik de begroting op, 
gedurende het jaar verricht ik alle betalingen en aan het einde van het jaar stel ik 
de jaarrekening op van de vereniging. Dit zijn allemaal erg leuke taken! Daarnaast 
is een bestuur met vijf dames erg gezellig en doen we naast onze bestuurstaken 
veel leuke dingen met elkaar!  

AA/RA

Bier/Wijn 

Afhalen/Koken 

Binnenland/Buitenland 

Tentamen/Project  

Hoorcollege/Werkcollege 

Dag/Nacht 

Single/Taken  

Stad/Platteland

Backpacken/All inclusive 

AA/RA

Bier/Wijn 

Afhalen/Koken 

Binnenland/Buitenland 

Tentamen/Project  

Hoorcollege/Werkcollege 

Dag/Nacht 

Single/Taken  

Stad/Platteland

Backpacken/All inclusive 

AA/RA

Bier/Wijn 

Afhalen/Koken 

Binnenland/Buitenland 

Tentamen/Project  

Hoorcollege/Werkcollege 

Dag/Nacht 

Single/Taken  

Stad/Platteland

Backpacken/All inclusive 

Naam: Aniek Sanders
Leeftijd:  20
Studiejaar:  4

Ik ben Aniek en ik ben 20 jaar. Ik ben opgegroeid in Stadskanaal maar ik woon al 
weer 2 jaar in Groningen.  In mijn vrije tijd ben ik nog regelmatig in Stadskanaal te 
vinden waar ik ook nog werk bij de McDonalds. Daarnaast doe ik in mijn vrije tijd 
graag een hapje of drankje met vrienden. 

Ik ben komend jaar een van de twee intern-coördinatoren binnen het bestuur. Als 
intern-coördinator ben ik eigenlijk de contactpersoon tussen de commissie en het 
bestuur dat houd in dat ik de rest van het bestuur op de hoogte van ontwikkelingen 
binnen de commissies en andersom!

Naam: Anna Tjarda Oenema
Leeftijd: 20 
Studiejaar: 3

Hallo allemaal, ik ben Tjarda en ik ben 20 jaar. Ik kom uit Appelscha en ik woon 
alweer twee jaar op mezelf in Groningen. Mijn hobby’s zijn sporten, met name 
squashen, turnen, dansen en combat, muziek maken en gezellig met mijn vriend of 
met vrienden wat doen. 

Binnen het bestuur ben ik een van de twee-intern coördinatoren. Ik vind het erg 
leuk om met mensen samen te werken. Tussen het bestuur en de commissies ben 
ik de contactpersoon die informatie over een weer communiceert. Een van de leuke 
dingen aan deze functie, vind ik het gezellig bij elkaar komen van commissies.
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Wat is uw functie als Senior Manager?
Als Senior Manager heb je twee belangrijke taken. Allereerst moet ik een team formeren en dat team 
aansturen. En mijn tweede belangrijke taak is het zorgen voor opdrachten en het binnenhalen van 
nieuwe klanten. Als Senior Manager heb je veel verantwoordelijkheden.

Hoeveel heeft u te maken met cybercrime in uw dagelijkse werkzaamheden?
Bij het adviseren en controleren van klanten wordt dit altijd besproken. Hierbij hebben we bij KPMG een 
standaard model. Er wordt dan gekeken of een bedrijf volwassen genoeg is. Dit heet het Cyber Maturity 
Assessment-model. De volgende zes onderwerpen komen aan bod:
1. Legal and compliance: Is er genoeg verzekerd? Klopt alles juridisch gezien?
2. Operations and technology: Is de juiste technologie beschikbaar? Is er beveiligingsbewaking? 
3. Business continuity and crisis management: Wat wordt er gedaan in het geval van een 
cyberattack? Is hier een plan voor?
4. Leadership and governance: Is het bestuur wel betrokken?
5. Human factors: Zijn de medewerkers wel op de hoogte? Worden ze hierin getraind? 
6. Information risk management: Waar in het bedrijf zitten de ‘kroonjuwelen’ en hoe kunnen die 
worden beveiligd? (Bij een ziekenhuis zijn dit bijvoorbeeld de persoonsgegevens)

Op basis van dit model wordt er daarna gekeken welke punten nog verbeterd moeten worden in een 
organisatie. Bij het inrichten en beheersen hiervan komt veel bestuurlijke informatievoorziening kijken. 
Dit is dus een belangrijk vak van je studie.

Wie is er verantwoordelijk voor de cybersecurity bij KPMG?
Bij KPMG in Nederland is een team van 70 tot 80 mensen aan het werk die gespecialiseerd zijn op het 
gebied van cybersecurity. Als een klant dus hulp nodig heeft hierbij dan wordt ervoor gezorgd dat een 
van die specialisten bij de klant betrokken wordt om zo het best mogelijke advies te geven.

Wie is Dennis Utermark?
Dennis Utermark is afgestudeerd aan de VU 
Amsterdam. Hij heeft in zijn carrière al gewerkt voor 
bedrijven zoals EY en Deloitte en nu bij KPMG. Ook is 
hij tussendoor nog ZZP’er geweest. Hij verrichtte toen 
werkzaamheden als projectleider, programmamanager, 
trainer, coach en consultant. Door de jaren heen is 
Dennis zich gaan specialiseren in de zorgsector. 
Op dit moment is hij werkzaam als Senior Manager bij 
KPMG. Dit doet hij met veel plezier. 
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Hoe worden de medewerkers van KPMG scherp gehouden met betrekking tot cybercrime awareness? 
Vorig jaar heeft KPMG samen met G4S een game ontwikkeld die medewerkers bewust maakte van 
cybercrime. Hier werd bijvoorbeeld een vraag gesteld: Als je je gegevens ergens op moet meenemen, 
wat kies je dan? Een USB-stick of via WE transfer? Het beste antwoord was dan in dit geval de USB-
stick. Na afloop van de game kreeg de medewerker feedback op de ingevulde antwoorden.
KPMG stuurt soms ook phishing-mails om de medewerkers te testen. Er wordt dan naar alle 
medewerkers een mail gestuurd over bijvoorbeeld: ‘een fiets voor niets’. Na afloop wordt dan gekeken 
of veel medewerkers hier toch op door hebben geklikt, ondanks de waarschuwingen dat ze hier goed 
bewust van moeten zijn en hier niet op in moeten gaan.
Wat ik zelf bijvoorbeeld heb voor als ik in de trein op mijn laptop werk. Een privacy scherm op mijn 
laptop zodat degene naast me niet zomaar mee kan kijken wat ik allemaal in mijn rapporten zet.

Wat zijn de meest recente ontwikkelingen op het gebied van cybercrime?
Ransomware is op dit moment iets wat veel gebruikt wordt bij een cyberaanval. Hierbij worden 
systemen geblokkeerd totdat er geld betaald is. Als een bedrijf ‘Cyber Mature’ is dan kan dit opgelost 
worden door alle systemen te resetten naar de fabrieksinstellingen en om daarna back-ups terug te 
plaatsen. Zo zie je dat het heel belangrijk om een goed plan te hebben voor dit soort noodgevallen.
Iets wat dit jaar bijvoorbeeld veel in het nieuws kwam was het WannaCry-virus. Met dit virus werden 
heel veel bedrijven geïnfecteerd. Zo ook een bedrijf wat gespecialiseerd is in het exploiteren van 
parkeergarages. Als je dan kijkt naar het Cyber Maturity Assessment-model, dan kan je dus stellen dat 
dit bedrijf zich hier op sommige punten nog kan ontwikkelen. Door dit virus liep het bedrijf dagenlang 
omzet mis.
En als laatste wil ik hierbij de phisingmails nog noemen. Die blijven rond gaan. Tegenwoordig  kunnen 
hackers ook gewoon een mail sturen met het echte mailadres van mensen. Hierdoor lijkt alles dus heel 
echt en trap je er sneller in.

Zouden de accountancy-opleidingen in Nederland meer aandacht moeten besteden aan dit 
onderwerp?
Het accountantsberoep verandert steeds verder en ontwikkeld zich. Het is belangrijk dat je als 
accountant beducht bent op het feit dat je een goede cyberbeveiliging moet hebben. Het is daarom 
zeker belangrijk om een goede basiskennis te hebben hierover. Als je dan een klant adviseert dan weet 
je wanneer je er een specialist bij moet halen om je team te versterken. Maar het is zeker belangrijk 
dat hier aandacht aan wordt besteed in de studie. Juist omdat er meer bij komt kijken dan alleen een 
virusscanner op je computer installeren.

Wat is een tip die u kunt meegeven voor de lezers 
van dit magazine?
Zorg dat je als accountant goed op de hoogte 
blijft van alle ontwikkelingen op dit gebied. Elk 
jaar moet je weer bijgeschoold zijn. Dit is een heel 
actueel onderwerp wat ook vaak terugkomt op 
trainingsdagen. Ontwikkelingen op het gebied van IT 
zijn zeer belangrijk bij de jaarrekeningcontrole. Blijf 
dus altijd alert en haal er op tijd een expert bij.
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AA/RA

Bier/Wijn 

Afhalen/Koken 

Binnenland/Buitenland 

Tentamen/Project  

Hoorcollege/Werkcollege 

Dag/Nacht 

Single/Taken  

Stad/Platteland

Backpacken/All inclusive 

Naam: Gita Bron 
Leeftijd: 20 
Studiejaar: 3

Mijn naam is Gita Bron, ik ben 20 jaar en zit momenteel in mijn derde jaar van 
accountancy. Ik ben opgegroeid in Heerenveen maar nu woon ik sinds ongeveer 
een jaar in de mooie stad Groningen. In mijn vrije tijd doe ik graag leuke dingen 
met vriendinnen, winkel ik graag of ga ik op stap. Verder probeer ik af en toe nog 
te sporten 

Binnen de magazinecommissie zijn we vooral aan het brainstormen over 
thema’s, stellingen en een leuke sidekick. Verder nemen wij interviews af met 
accountantskantoren. Omdat er 4 magazines per collegejaar uitkomen, verschilt 
mijn rol steeds binnen de commissie. 

AA/RA

Bier/Wijn 

Afhalen/Koken 

Binnenland/Buitenland 

Tentamen/Project  

Hoorcollege/Werkcollege 

Dag/Nacht 

Single/Taken  

Stad/Platteland

Backpacken/All inclusive 

Naam: Romi Bouman
Leeftijd: 20
Studiejaar:  2

Ik ben Romi. Ik woon sinds kort op kamers in Groningen en dat bevalt heel goed. 
Voordat ik begon aan het hbo heb ik de opleiding mbo assistent-accountant met 
succes afgerond. Samen met mijn vrienden ga ik graag stappen, naar de bios of 
uiteten. Af en toe sport ik ook in de sportschool met vriendinnen. In de vakantie reis 
ik graag af naar mooie landen. Dit is mijn eerste jaar als actief lid bij Check en het 
is nu al super gezellig!
In de magazinecommissie zijn veel verschillende taken en die worden per magazine 
anders verdeeld. Er worden bijvoorbeeld interviews afgenomen en stellingen 
bedacht en voorgelegd bij verschillende mensen. Ik vind dit heel leuk om te doen 
omdat je op deze manier leuke contacten legt met mensen uit het bedrijfsleven. 
Ook hebben we wekelijks vergaderingen met de commissie. Om alle belangrijke 
zaken heen zijn die vooral heel gezellig.

v.l.n.r. Gita Bron, Romi Bouman, Gerard Wijngaard, Lauren Creemers en Marieke Stokman
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Naam: Lauren Creemers
Leeftijd:  22
Studiejaar:  1

Mijn naam is Lauren Creemers ik ben 22 jaar oud en sinds kort woonachtig 
in Groningen. Hiervoor woonde ik in een klein dorpje in Friesland. Ik zit nu 
in het eerste jaar van de opleiding. In mijn vrije tijd ben ik vaak te vinden in 
de sportschool. Daarnaast vindt ik het leuk om dingen te ondernemen met 
huisgenootjes, vrienden en vriendinnen.

Dit jaar zijn er weer 4 magazines die uitgebracht worden. Deze magazines 
bekleden ieder een ander thema. Het is onder andere onze taak om er voor te 
zorgen dat er interviews worden afgelegd met de kantoren. Door mensen te 
interviewen uit het werkveld kunnen wij een goed beeld realiseren wat betreft de 
thema’s. Ik kijk er naar uit om ook daadwerkelijk in het werkveld te treden en de 
vraagstukken bij hun neer te leggen. 

AA/RA

Bier/Wijn 

Afhalen/Koken 

Binnenland/Buitenland 

Tentamen/Project  

Hoorcollege/Werkcollege 

Dag/Nacht 

Single/Taken  

Stad/Platteland

Backpacken/All inclusive 

Naam: Gerard Wijngaarden
Leeftijd: 20
Studiejaar: 2

Mijn naam is Gerard Wijngaarden en zit in mijn tweede jaar van mijn opleiding. 
Op het moment woon in Hardegarijp, het dorp waar ik ook vandaan kom, ik ben 
erg druk op zoek naar een kamer in Groningen. In mijn vrije tijd doe ik veel aan 
sport, ik basketbal bij de Groene Uilen in Groningen. Verder vind ik het erg leuk om 
dingen te doen met vrienden, zoals een filmpje kijken, bordspelletje doen of een 
leuke borrel. 

Binnen de commissie heb ik de rol als voorzitter. Hierbij leid ik de vergaderingen 
die we hebben en zorg ik dat alle deadlines goed gehaald worden. Ook schrijf 
ik stukken die in het magazine komen. Het leuke van de commissie vind ik de 
gezelligheid en het educatieve ervan, bij ons is er een goede balans gevonden 
binnen die dingen. 

AA/RA

Bier/Wijn 

Afhalen/Koken 

Binnenland/Buitenland 

Tentamen/Project  

Hoorcollege/Werkcollege 

Dag/Nacht 

Single/Taken  

Stad/Platteland

Backpacken/All inclusive 

AA/RA

Bier/Wijn 

Afhalen/Koken 

Binnenland/Buitenland 

Tentamen/Project  

Hoorcollege/Werkcollege 

Dag/Nacht 

Single/Taken  

Stad/Platteland

Backpacken/All inclusive 

Naam: Marieke Stokman
Leeftijd: 20 jaar
Studiejaar: 3

Mijn naam is Marieke Stokman en ik ben 20 jaar. Op dit moment zit ik in mijn derde 
jaar van deze opleiding. Ik woon in Groningen, maar probeer regelmatig naar 
mijn ouders terug te gaan in Opende. Naast mijn studie werk ik bij de ING bank 
in Leeuwarden op de afdeling Beslagen & Faillissementen. In mijn vrije tijd doe ik 
graag wat leuks met vrienden, het liefst met eten en een drankje erbij. 

In de magazinecommissie vullen we ieder magazine met stukken over een bepaald 
thema. Hierdoor komen er verschillende kantoren en studenten aan het woord met 
ieder een andere kijk op het thema. Het leuke aan het maken van een magazine 
is dat je in contact komt met enthousiaste mensen uit werkveld, waardoor je een 
goed beeld krijgt van het beroep wat wij straks gaan uitoefenen.
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Iedereen is ermee bezig, niemand is er klaar voor
Een van de grootste risico’s voor accountantskantoren en hun mkb-klanten is informatiebeveiliging, 
zeker nu de Algemene Verordening Gegevensbescherming (AVG) op 25 mei 2018 van kracht wordt en 
de huidige wet voor bescherming van persoonsgegevens (Wbp) vervangt. Big four-kantoren hebben 
cybersecurity en privacy vanwege het strategische risico inmiddels hoog op hun beleidsagenda gezet en 
nemen zelfs IT-bedrijven over. Daarnaast storten allerlei IT-, verzekerings- en
adviesbedrijven zich op deze nieuwe markt, want de angst onder mkb-bedrijven is groot. Wat is de 
status bij SRA-kantoren? Iedereen is ermee bezig, niemand is klaar, Hoog tijd voor actie!

Is het accountantskantoor ‘in control’?
Heeft een accountantskantoor nog nooit een veiligheidsincident gehad of is er (intern) geen datalek 
gerapporteerd? Dan is de kans groot dat ze nog niet ‘in control’ zijn,  want iedereen krijgt er vroeg 
of laat mee te maken. Vragen die zij zichzelf moeten stellen zijn; Weet ik bijvoorbeeld waar en 
wanneer werknemers hun vertrouwelijke bedrijfsdocumenten openen? Hebben mijn werknemers 
ooit privacygevoelige gegevens, zoals salarisstroken, naar de verkeerde ontvanger gestuurd of een 
phishing-mail geopend? En weten ze zeker dat uw vertrekkende medewerkers na vertrek niet meer 
over wachtwoorden kunnen beschikken, maar dat zij ook bedrijfsgegevens moeten wissen van hun 
smartphone? Misschien nog wel belangrijker is de vraag of medewerkers überhaupt doorhebben 
wanneer sprake is van een veiligheidsincident en welke actie ze vervolgens moeten nemen. In bijna 
de helft van de datalekmeldingen bij de Autoriteit Persoonsgegevens (AP) was slordigheid van de 
medewerkers de bron. Kantoren moeten dus zorgen dat ze in control komen!

Voorkomen is beter dan genezen
De vraag is vooral: zijn interne procedures voldoende duidelijk als het gaat om bescherming van 
persoonsgegevens en het melden van datalekken en wie is verantwoordelijk? Controle op data is niet 
zozeer de verantwoordelijkheid van de IT-afdeling, maar van het gehele accountantskantoor en alle 
medewerkers. Omdat een accountantskantoor data verzamelt en verwerkt, zijn zij verplicht om klanten 
te informeren over wat er met hun gegevens gebeurt en eveneens om datalekken te melden. Wordt 
er een onderzoek ingesteld, dan moeten ze  bewijzen dat ze er alles aan hebben gedaan om het lek te 
voorkomen. De AP dreigt met boetes die kunnen oplopen tot € 20 miljoen en bij SRA krijgen we vaak 
de vraag hoe reëel dat risico is. Het antwoord is dat niemand dat precies weet, boetes zijn nog niet 
uitgedeeld, maar de imagoschade die de kantoren kunnen oplopen bij een datalek, is groot en lastig te 
genezen! 

Nieuwe procedures
In mei 2016 is de AVG in werking getreden met een overgangsperiode van twee jaar. Op 25 mei 2018 
wordt de huidige Wet bescherming persoonsgegevens (Wbp) ingetrokken en definitief vervangen door 
de AVG. Op deze datum moet iedereen compliant zijn en voldoen aan nieuwe verplichtingen; technisch 
en organisatorisch. Niet alleen binnen het accountantskantoor – de interne procedures zoals hierboven 
beschreven – maar ook richting klanten en uw leveranciers. Als accountant ben jij ook straks in lijn met 
Standaard 250 verplicht om de naleving van de AVG te controleren en indien nodig te rapporteren. 
In alle salarissoftware worden bijvoorbeeld veel privacygevoelige persoonsgegevens verwerkt. Veel 
kantoren weten niet hoe die processen lopen en welke acties noodzakelijk zijn.
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Risico’s voor klanten
Tot slot zullen de kantoren zich meer moeten verdiepen in de strategische risico’s bij klanten. Uit 
recent onderzoek van de MKB Servicedesk blijkt dat de onwetendheid over de komst van de AVG groot 
is; de meerderheid van de mkb-ondernemers weet niet eens van het bestaan van de wet, terwijl de 
consequenties groot zijn en per branche anders kunnen uitpakken. Cameratoezicht bij een sporthal, 
hotel of winkel moet bijvoorbeeld binnenkort aan strenge regels, zoals een privacytoets, voldoen. 
In de medische branche is de verwerking van persoonsgegevens aan zeer strenge regels gebonden. 
De transportbranche werd recent opgeschrikt door een ransome-aanval die de hele Rotterdamse 
haven heeft platgelegd. Ook voor klanten dringt dus de tijd als het gaat om cybersecurity en privacy. 
Niet langer als een IT-gerelateerd onderwerp, maar als een strategisch risico. Ben jij als aankomend 
accountant al klaar voor deze nieuwe adviseursrol? 
Ook voor jou is het belangrijk om eens bij dit 
onderwerp stil te staan. Ongemerkt deel je via 
apps of fora op bijvoorbeeld je smartphone veel 
data over jezelf. Breng voor jezelf ook eens de 
risico’s in kaart. Aan wie en wat stel jij (ongemerkt) 
privacygevoelige informatie beschikbaar? En wat 
zijn de risico’s voor jou als je je telefoon een keer 
in de trein laat liggen? Stel jezelf eens de volgende 
vraag; als een app gratis is, wie is dan het product? 

Tony van Oorchot – Informatiemanager SRA
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Naam: Merel Smit
Leeftijd:  21
Studiejaar:  3

Ik ben dus Merel Smit en ik woon in het prachtige Groningen. In het weekend ben 
ik nog vaak te vinden in Schuinesloot waar mijn moeder en broer wonen. Ook heb 
ik daar een baantje in de bediening bij een restaurant. Ik ben dit jaar een nieuwe 
carrière begonnen als tennisser bij de TAM en je kunt mij elke woensdagavond 
vinden bij het leukste dispuut van Groningen (G.O.D.D Fortuna Vitrea). Daarnaast 
hou ik van een borrel, eten, feestjes en van mijn vriendje/vriendinnen. En van 
studeren natuurlijk.
Mijn rol binnen de symposiumcommissie is de penningmeester. Dit hield in dat ik 
de begroting heb opgesteld en de budgetten waarborgde. Ook wordt er wekelijks 
vergadert over de gang van zaken en daarnaast ben ik het aanspreekpunt 
voor Afier Accountants. Een commissie bij Studievereniging Check is niet alleen 
leerzaam/gezellig maar ook erg goed voor je netwerk.

v.l.n.r. Merel Smit, Pieter Bruins, Jaap Holvast, Aniek Welink, Gijs Stokman en Wieske Buist

AA/RA

Bier/Wijn 

Afhalen/Koken 

Binnenland/Buitenland 

Tentamen/Project  

Hoorcollege/Werkcollege 

Dag/Nacht 

Single/Taken  

Stad/Platteland

Backpacken/All inclusive 
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Naam: Pieter Bruins
Leeftijd:  25
Studiejaar:  3

Ik ben Pieter Bruins, 25 jaar en ik woon momenteel acht jaar in Groningen. In 
mijn vrije tijd houd ik ervan om samen met vrienden in de kroeg te zitten en een 
spelletje te spelen. Daarnaast vind ik het ook heel fijn om af en toe even Netflix 
lekker te bingewatchen. 

Binnen de Symposiumcommissie ben ik verantwoordelijk voor de locatie. Dit 
hield in dat ik in Groningen op zoek ben gegaan naar geschikte locaties waar het 
symposium plaats zou kunnen vinden. Wanneer deze locaties gevonden waren 
gingen we kijken of het mogelijk was het symposium hier inderdaad te houden en 
vroegen we offertes op. Daarnaast ben ik verantwoordelijk voor het contact van de 
gekozen locatie zodat er één duidelijk aanspreekpunt is binnen de commissie.

Naam: Jaap Holvast
Leeftijd:  23
Studiejaar:  3

Ik ben Jaap Holvast, woon in Groningen en zit inmiddels in mijn derde studiejaar. 
Naast mijn studie werk ik een dag in de week in een distributiecentrum. Daarnaast 
ben ik studentassistent aan de Hanzehogeschool. In mijn vrije tijd kijk ik graag 
Netflix en besteed ik tijd aan mijn hond.

Binnen de symposiumcommissie ben ik voorzitter. Mijn taak is vooral het voorzitten 
van de vergaderingen en het onderhouden van het contact met de intern 
coördinator van Check. Het organiseren van het symposium heb ik als best wel 
intensief maar wel als heel leuk, leerzaam en vooral gezellig ervaren. 

AA/RA

Bier/Wijn 

Afhalen/Koken 

Binnenland/Buitenland 

Tentamen/Project  

Hoorcollege/Werkcollege 

Dag/Nacht 

Single/Taken  

Stad/Platteland

Backpacken/All inclusive 

AA/RA

Bier/Wijn 

Afhalen/Koken 

Binnenland/Buitenland 

Tentamen/Project  

Hoorcollege/Werkcollege 

Dag/Nacht 

Single/Taken  

Stad/Platteland

Backpacken/All inclusive 
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Naam: Aniek Welink
Leeftijd: 22
Studiejaar: 3

Ik ben Aniek Welink. Ik ben 22 jaar en ik woon sinds mijn eerste jaar in Groningen. 
In de weekenden ben ik meestal bij mijn ouders thuis. Op dit moment doe ik 
administratief werk voor mijn ouders. In mijn vrije tijd sport ik en spreek ik graag 
met vriendinnen af. Daarnaast vind ik het ook fijn om lekker op Netflix een serie te 
kijken.

De Symposiumcommissie is vanaf de zomervakantie tot en met oktober bezig om 
het Symposium te organiseren. Je komt een aantal keer samen om te vergaderen 
en daarnaast ben je veel in contact met kantoren. Sinds dit jaar is er een nieuwe 
functie in de Symposiumcommissie gekomen, die ik op me heb genomen. Dit 
betreft het maken van het draaiboek en het bijhouden van wat elk commissielid 
voor contact heeft gehad met de kantoren.

AA/RA

Bier/Wijn 

Afhalen/Koken 

Binnenland/Buitenland 

Tentamen/Project  

Hoorcollege/Werkcollege 

Dag/Nacht 

Single/Taken  

Stad/Platteland

Backpacken/All inclusive 

AA/RA

Bier/Wijn 

Afhalen/Koken 

Binnenland/Buitenland 

Tentamen/Project  

Hoorcollege/Werkcollege 

Dag/Nacht 

Single/Taken  

Stad/Platteland

Backpacken/All inclusive 

AA/RA

Bier/Wijn 

Afhalen/Koken 

Binnenland/Buitenland 

Tentamen/Project  

Hoorcollege/Werkcollege 

Dag/Nacht 

Single/Taken  

Stad/Platteland

Backpacken/All inclusive 

Naam: Gijs Stokman
Leeftijd:  22
Studiejaar:  3

Hoi! Ik ben Gijs Stokman, 22 jaar en woon alweer anderhalf jaar in Groningen. 
Naast mijn studie werk ik bij de NVWA als toezichthouder op de Tabakswet. Dit 
houd in dat ik supermarkten, tabakswinkels, cafés en feesttenten afloop om te 
controleren of zij zich wel aan de regels houden als het aankomt op het controleren 
van de leeftijd van jongeren en het handhaven van het rookverbod. Daarnaast 
drink ik zelf ook graag gezellig een biertje met vrienden.
Binnen de symposium commissie ben ik hoofdzakelijk verantwoordelijk voor het 
programmaboekje. Dit betekent dat ik nauw samenwerk met de grafisch ontwerp 
commissie om te zorgen dat het boekje zo mooi mogelijk wordt. Daarnaast heb ik 
natuurlijk contact met een aantal kantoren die meedoen met het symposium. Met 
hun probeer ik zo goed mogelijk af te stemmen hoe we het symposium in gaan 
vullen, zodat we een mooie dag kunnen neerzetten voor de studenten en kantoren!

Naam: Wieske Buist
Leeftijd:  21
Studiejaar:  3

Hoi, ik ben Wieske. Ik hou ervan om bezig te zijn, daarom ben ik lid bij Unitas S.G. 
en ik zit daar in de kascommissie. Ook ben ik lid van AEGEE, dit is een studenten 
reisvereniging. Hierbij heb ik in de almanakcommissie gezeten. Verder werk ik bij 
Crito, dit is een balansbureau. In mijn vrije tijd ga ik graag op reis, van snorkelen in 
Noorwegen tot paragliden in Costa Rica. 

Binnen de commissie ben ik secretaris. Dit houd in dat ik bij elke vergadering de 
notulen maak. Het organiseren van het symposium zie ik als een leuke uitdaging 
omdat ik nog nooit zoiets groots heb georganiseerd. Maar ik heb er vertrouwen in 
dat het met mijn commissie helemaal goed komt.
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Symposium 2017

Op donderdag 19 oktober jongstleden vond in het Noordlease Stadion het jaarlijkse symposium plaats. 
Met ruim zeventig studenten en acht deelnemende kantoren en de SRA en NBA was het een zeer 
geslaagde dag.

Het thema van dit jaar was ‘de accountant als vertrouwenspersoon’ en gedurende de dag stonden 
de soft skills centraal. Erik Jan Kreuze van Afier accountants en bedrijfsadviseurs was met veel 
enthousiasme en deskundigheid dagvoorzitter. Cor Bultema van Aaabee accountants nam de eerste 
lezing voor zijn rekening en gaf met mooie praktijkvoorbeelden aan wat de vertrouwensband tussen 
accountant en klant inhoudt. Namens de SRA gaf Annelies van Toledo ’s middags een lezing over 
netwerken en het gebruik van LinkedIn.

Gedurende de dag vonden twee workshoprondes en twee speeddaterondes plaats en hebben jullie 
kennis kunnen maken met de verschillende accountantskantoren en de SRA en de NBA. We hopen dat 
iedereen hier wat van heeft opgestoken en wellicht zijn een aantal van jullie erachter gekomen bij welk 
kantoor je graag stage wil lopen.

Cabaretière Selma Visser sloot het programma op geheel eigen wijze af, waarna iedereen tijdens de 
netwerkborrel onder het genot van een hapje en een drankje kon napraten over de dag. De borrel & 
dinercommissie organiseerde ’s avonds een diner in restaurant WEEVA en een borrel in onze stamkroeg 
’t Vaatje.

We kijken terug op een geslaagde dag en willen alle kantoren maar ook de aanwezige studenten 
bedanken voor hun aanwezigheid!

De symposiumcommissie 
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Iedereen vindt het wel eens lekker, uit eten gaan. Andere mensen die heerlijk eten voor je koken, je hoeft de 
boodschappen en de afwas niet te doen. Kortom, er kunnen veel reden zijn waarom uit eten gaan zo lekker 
is. Maar wat is nu het lekkerste restaurantje in Groningen? Wat is nu het lekkerste Mexicaanse restaurant? 
Waar kun je heerlijke Italiaanse gerechten krijgen? En hoe zit dat met Griekse gerechten? We zullen gaan 
kijken naar verschillende restaurants in Groningen met gerechten uit verschillende windstreken en zetten 
een paar heerlijke restaurants op een rijtje.

Mexicaans (Four Rose)
Allereerst kijken we naar een Mexicaans restaurant in het centrum van Groningen, gevestigd in een prachtig 
monumentaal pand in de Oosterstraat. Dit restaurant is elke dag geopend van 17:00 uur tot 22:00 uur en 
op vrijdag- en zaterdag avond zelfs tot 23:00 uur. Alles wat met Mexicaanse gerechten te maken heeft is 
hier te vinden. Zo kun je bij het voorgerecht kiezen voor zelfgemaakte tortillachips en guacamole. Daarna 
volgt natuurlijk het hoofdgerecht, hier kun je lekker genieten van taco’s, burrito’s of een quasadilla. Mocht 
je daarna nog een gaatje over hebben, kun je altijd nog kiezen om voor 
een nagerecht te gaan. Zo kun je kiezen 
uit heerlijk ijs of zelfgemaakte cake. Een 
specialiteit van Four Rose is de eigen 
Tequila bar die ze hebben. Hier zijn de 
meest exclusieve tequila’s van de stad te 
vinden. Mocht je zin hebben in een lekker 
mexicaans gerecht dan is dit zeker een 
aanrader!

Grieks (Athene)
Aan de Nieuwe Ebbingestraat zit een prachtig klein restaurantje genaamd Athene. Ze zijn dagelijks  
geopend vanaf 17:00 uur, dinsdag zijn ze gesloten behalve op feestdagen en voor groepen vanaf 10 
personen. Bij binnenkomst wordt je meteen verwelkomt met een glaasje ouzo. Daarna kan je kiezen uit 
lekker warme en koude voorgerechten. De hoofdgerechten bestaan meestal uit veel vlees,maar er zijn 
ook heerlijke vegetarische gerechten te vinden. De hele avond zal er Griekse muziek worden gedraaid. 
Mocht je geen zin hebben om een hele avond ergens anders te zitten en wil je je Griekse gerechten gewoon 
lekker thuis opeten? Dan kan je bij dit restaurant ook prima afhalen. Er is een heel studentenmenu waar 
jij voor een laag prijsje gerechten kunt afhalen. Athene is ook een ideale locatie waar je evenementen kan 
organiseren en lekker met een groep vrienden, familie of collega’s kunt genieten van een avondje Grieks. 
 

Indiaans (De Kleine Moghul)
Gelegen aan de Nieuwe Boteringestraat kun je een leuk en knus indiaans 
restaurantje vinden genaamd De Kleine Moghul. Dagelijks is dit restaurant 
geopend vanaf 17:00 tot 21:30 uur. Het restaurant is kleurrijk van binnen en 
geeft je meteen een warm gevoel. De heerlijke curry’s zijn de specialiteit van de 
Indiaanse keuken en dat is hier ook niet anders. Wil je avond waar je lekker kunt 
genieten van verschillende soorten curry en waar je meteen het Indiaanse gevoel 
krijgt van de indeling van dit restaurant, check dan De Kleine Moghul eens uit!

(P.S. zorg dat je wel contant geld meeneemt, je kan hier nog niet pinnen!)
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Italiaans (Gustatio)
Gustatio is een Italiaans restaurant in het centrum van 
Groningen. Maandag zijn ze geopend van 13:00 uur tot 
21:30 uur. Dinsdag en woensdag geopend van 12:00 
tot 21:30 uur. Donderdag tot en met zaterdag geopend 
van 12:00 tot 22:30 uur en zondag va 13:00 tot 20:00 
uur. Het is ook heerlijk om ‘s middags bij dit restaurant 
een late lunch te nemen. De pasta’s die ze serveren lijkt 
in alle opzichten niet op de pasta’s die in een gemiddeld 
studentenhuis gemaakt worden. Mocht je na de 
pasta’s nog zin hebben in een lekker nagerecht kan dat 
natuurlijk ook. Dit restaurant is ietwat aan de prijzige 
kant, maar mocht je zin hebben om jezelf na de 24e van 
de maand te trakteren, is Gustatio zeker een aanrader. 

Chinees/Oosters (Restaurant Diamant)
Gelegen aan de Astraat in Groningen ligt Restaurant 
Diamant. Restaurant Diamant is een Chinees/Oosters 
restaurant die gerechten van de typische oosterse keuken 
serveert. Ze zijn elke dag geopend vanaf 16:30 uur. Je 
zou hier gelijk oosters kunnen beginnen met een lekker 
soepje. Daarna heb je volop keuze uit verschillende 
gerechten waarnaast je kunt kiezen voor nasi, bami of 
witte rijst. Tussendoor kun je genieten van de oosterse 
klassiekers zoals, gebakken banaan, satéstokjes, kroepoek 
en mini loempia’s. Ook bij dit restaurant is het mogelijk 
om eten af te halen of het zelfs te laten bezorgen.
Je eten laten bezorgen is al gratis vanaf 15 euro.  Mocht je zin hebben in Chinees, is restaurant Diamant 
de perfect oplossing.

Alle restaurants zijn in Groningen gevestigd en zijn dus makkelijk bereikbaar. Ze brengen allemaal 
dat buitenlandse gevoel naar Nederland toe zodat je kunt genieten van de lekkerste gerechten die de 
verschillende windstreken te bieden hebben. Kan je nu echt niet kiezen? Probeer ze dan eens allemaal! 
Alvast eetsmakelijk en succes!
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“Ik ben het eens met de stelling. Ongeveer 2/3 van de onderneming wordt bewust dan wel onbewust 
slachtoffer van Cybercriminaliteit. In bepaalde sectoren zijn inmiddels protocollen om dergelijke 
situaties te signaleren en te registeren, maar de risico’s die gelopen worden, zijn niet voor iedereen 
in de organisaties bekend. Als niet iedereen dezelfde bewustwording heeft loop je als organisatie 
een risico. Ik denk dat een betere bewustwording, en ben bang dat dat alleen gebeurt wanneer een 
dreiging concreet is geworden/geweest, essentieel is om organisaties bewust te maken.”
 Idress Reda, RA

“Het afgelopen jaar publiceerde het CBS dat één op de vijf bedrijven 
in 2016 te maken heeft gehad met cybercrime. Dit zijn serieuze 
aantallen. Een specialist op het gebied van IT vertelde tijdens 
een lezing dat hij van mening was dat een cybercrimeverzekering 
tegenwoordig belangrijker is dan een brandverzekering. Elke 
ondernemer komt er wel een keer mee in aanmerking, en dan kan 
het veel geld kosten. Veel ondernemers zijn niet op de hoogte van 
de dreiging van cybercrime omdat het niet tastbaar is. Ik ben van 
mening dat accountants dit mee moeten nemen in de risicoanalyse 
maar dat het nog belangrijker is om de klant op de risico’s te 
attenderen.”
 Jan Meilink, 4e jaars AC

Stelling “Cybercriminaliteit wordt onderschat als er naar risico’s 
worden gekeken bij een onderneming”.
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Kunt u iets vertellen over van Braak accountants
De naam heeft enigszins te maken met mijn achternaam. Mijn vader is in 1938 begonnen, zelf ben ik in 
1939 begonnen  op het administratiekantoor. In de loop van de tijd uitgegroeid tot het kantoor dat we nu 
zijn. Een knip gehad in 1990, toen is het verkocht aan KPMG, en in 1993 weer zelfstandig verdergegaan. 
Dus de huidige organisatie die we nu hebben is ontstaan in 1993. Zelf ben ik nu 17 jaar betaald werkzaam 
bij het bedrijf. Voor die tijd heb ik meer vakantiewerk gedaan, koffiezetten, kopiëren et cetera. Omdat het 
bedrijf van mijn vader is ben ik van jongs af aan al betrokken bij het bedrijf.  

Bent u van mening dat in deze tijd iedere accountant IT kennis moet hebben?
Ja, en waarom, punt een heel praktisch gezien voor het werk. Als je kijkt naar de wereldwijde ontwikkeling 
wordt alles steeds verder geautomatiseerd. Bijvoorbeeld het overtypen van gegevens, dit is werk dat 
geautomatiseerd wordt. Een mens is hier veel te duur voor. Maar ik zie IT dan wel echt als een middel om 
als accountant/adviseur je werk goed te kunnen doen. 

Hoe is de IT-beveiliging geregeld bij Braak accountants?
Wij werken via de hosting bedrijf, de beveiliging hebben wij dus uitbesteed en ligt bij een externe partij. Ik 
ken niet alle certificeringstitels. Het bedrijf dat wij hebben ingeschakeld werkt ook heel veel voor medici. 
Bijvoorbeeld huisartsen, ziekenhuizen en dat soort partijen. En dat betekent dat de veiligheid die hiermee 
gegarandeerd wordt, hoog is. 

Vindt u dat IT-beveiliging bij de taken van accountant hoort?
Bij het adviseren van onze klanten valt dit onder de zorgplicht. Dit is meer een, we melden het, hoe is het 
systeem ingericht, we kunnen het nadrukkelijk melden maar wij zijn niet de partij die dat kan veranderen. 
Natuurlijk kunnen we ze doorverwijzen naar partijen die dit wel kunnen doen. Het neemt telkens een 
belangrijk onderdeel in. Dus de IT-beveiliging heeft zeker onze aandacht in de advisering van klanten. 
Maar dit komt vooral neer op signaleren en doorverwijzen. 

Denkt u dat het accountantsberoep gevaar loopt omdat er veel wordt uitbesteed met betrekking tot IT?
Ja en waarom het accountantsberoep is een van de meeste bedreigde beroepen over 10 jaar. En waar 
komt die bedreiging vandaan; automatisering. In mijn ogen is hier ook een tegenhanger en dit is 
adviseren. De computer neemt een hele hoop dataverwerking voor zijn rekening, maar adviseren blijft 
een taak voor de mens. Een computer kan bijvoorbeeld niet beoordelen of de rechtsvorm toereikend is 
of wat fiscaal optimaal is. Dat de computer dit gaat overnemen zie ik voorlopig niet gebeuren. Het komt 
veel meer te liggen op het overleggen met de klant, het adviseren van de klant. En dit soort vaardigheden 
moeten accountants, of medewerkers van een accountantskantoor veel meer ontwikkelen. 

Kunt u iets over uzelf vertellen?
Mijn naam is Arjen van Braak. Zelf accountancy gestudeerd 
aan de HAO in Arnhem. Vervolgens een jaartje Nyenrode 
gedaan. Daarna heb ik een fiscale opleiding gevolgd. Dit 
kwam mede omdat de overheid op dat moment besloot 
om de wet inkomstenbelasting op de kop te gooien. 
Deze fiscale kennis is, zeker in het mkb, heel praktisch. 
Momenteel als directeur werkzaam binnen het bedrijf. 
Mijn vader is 65, en op een punt gekomen dat ik het over 
ga nemen. Dus we zitten volop hier in de overgangsfase, 
dat een nieuwe generatie het overneemt. Verder ben ik 
getrouwd en heb ik vier kinderen.  
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Zou u van Braak accountants beschrijven als cyberveilig?
Ik denk dat het niet zo is. Ik denk dat dit bij veel bedrijven niet het geval is, en dit wel een potentieel risico 
is. Waarbij ik ook vermoed dat de capaciteit van de ICT bedrijven ondermaats is. Daar zie ik de grootste 
bedreiging. Het gevaarlijkste onderdeel van het systeem is nog steeds de mens. Met andere woorden als 
je wachtwoorden niet wijzigt, of simpel houdt dan is de kans dat iets, makkelijk toegankelijk is, groot. 
Het is belangrijk dat je medewerkers bewust maakt van wat zijn de risico’s en waarom vragen wij om dit 
te doen. Naar mijn idee ligt het grootste risico bij de medewerkers. Ik denk dat de meeste systemen best 
behoorlijk ingericht zijn op een stukje beveiliging, alleen wordt er verzuimd gebruik van te maken. Dus 
vind ik dat we niet cyberveilig zijn. 

Heeft u wel eens een cyberattack meegemaakt? 
Wel indirect, wij zitten dus bij een hosting partij en die hebben een andere server dan het platform. Dit 
is een keer aangevallen, waarbij wij niet plat gegaan zijn, maar wel performance problemen hadden. 
Met andere woorden, de snelheid liep zwaar terug, omdat een van de servers die wij normaal gebruikten 
zwaar overbelast was. Hier hebben zij maatregelen op genomen dus dit zou niet meer voor moeten 
komen. 

Wat zou braak accountants doen in het geval van een cyberattack, is hier al aan gedacht?
Ja, de server die wij hebben staat op een paar locaties, en vaak wordt 1 locatie aangevallen. Het meest 
extreme geval is dat een back up verloren gaat waardoor er dus een dag werk kwijt is. En herstel tijd 
hebt doordat er een nieuwe server moet worden besteld bij. Dat risico heb je, maar hier ben je ook 
deels voor verzekerd tegenwoordig. Je hebt IT-verzekeringen die dit soort calamiteiten dekken. Maar 
je probeert in ieder geval op meerdere plekken je data en je software te hebben staan, zodat niet alles 
in een keer weg kan zijn, en dat je een schaduwserver hebt, zodat je over kan gaan van de ene naar de 
andere server. 

Zou het goed zijn als er een vak komt ‘cybercrime’ in de opleiding accountancy?
Ja, en met name voor bewustwording. Wat ik wel vind ik dat dit een vak is wat als accountant niet alles 
vanaf hoeft te weten. Ik vind het echt een specialisme. Ook zodat je naar bijvoorbeeld je klanten meer 
kan brengen dat alles het is een risico. Dus er zal in de opleiding wel aandacht aan besteed moeten 
worden maar met name hoe je daar mee om zou moeten gaan in de advisering van klantendan wel in de 
inrichting van je eigen bedrijf. 

Wat is een tip die u kunt meegeven over 
cybercrime?
Dan val ik eigenlijk terug op wat ik eerder zei: de 
grootste valkuil in de beveiliging is je eigen persoon. 
Met andere woorden, gebruik de middelen waarvoor 
ze bedoeld zijn, ververs met enige regelmaat je 
wachtwoord et cetera. 
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Stelling “Cybercriminaliteit wordt onderschat als er naar risico’s 
worden gekeken bij een onderneming”.
Mee eens. In het algemeen moet er meer gedaan worden gedaan aan de beveiliging en de kennis 
van de accountant in de computerwereld. Tegenwoordig wordt er meer gedaan met computers op 
kantoren. Ook binnen in de organisatie  zijn er genoeg risico’s waar rekening mee gehouden moet 
worden. Dit hoeft niet alleen maar cyber aanvallen van buitenaf te zijn.  Natuurlijk weet ik niet hoe dit 
op het moment is met de opleiding. Het zou kunnen zijn dat er al wat aan gedaan is, maar kennis van 
IT wordt steeds belangrijker op accountantskantoren. 

 Bernhard Kraan, accountant Bentacera 

Mee eens, Een belangrijk taak van een accountant is het beoordelen 
van de continuïteit van een organisatie, hedendaagse organisatie 
worden steeds afhankelijk van technologie. Cybercrime vormt 
daarbij een bedreiging, bijvoorbeeld als cyber criminele toegang 
krijgen tot gevoelige informatie of gevoelige processen. Naar mij 
mening is de continuïteit van organisaties in het geding indien 
men geen adequaat beleid ontwikkeld binnen haar organisatie ter 
preventie van cyber criminaliteit.

 Nidale Etber, Docent FEM Hanzehogeschool

Het is voor een opleiding belangrijk dat het zijn studenten op een zo 
effectief mogelijke manier zo veel mogelijk kennis bijschoolt. Om dit zo 
effectief mogelijk te bereiken ben ik van mening dat onderwerpen die een 
accountant bijgeschoold krijgt in hetzelfde blok wordt gegeven zodat de 
student de aansluitingen tussen deze vakken kan zien. Dit is al helemaal 
het geval voor ICT en cybercrime. Ik ben van mening dat het voordelig 
is voor HBO studenten Accountancy als ze in een blok waar deze vakken 
worden gegeven de basis meekrijgen over deze onderwerpen. Hierna zou 
op de universiteit dieper in kunnen worden gegaan op de stof en tot slot 
kunnen accountants beslissen om cursussen te volgen om zich in deze 
onderwerpen te kunnen specialiseren. De rol van de accountant
verschilt enorm voor een AA-accountant en een RA-accountant. Doordat de AA-accountant vaak 
kleinere bedrijven als klant heeft, krijgt hij vaker te maken met simpelere programma´s. Hierbij is het 
voor de accountant belangrijk om de basis van cybercrime te begrijpen om advies te kunnen geven 
aan de klant hoe ze hun programma´s beter kunnen beveiligen. Een RA-accountant heeft sneller met 
veel ingewikkeldere programma´s te maken doordat hij grotere klanten heeft. Voor deze grotere 
klanten werken accountants echter in teams waardoor het slechts voor één accountant nodig is om 
gespecialiseerd te zijn in cybercrime voor het team om goed te kunnen oordelen over de IT. Ik ben dus 
van mening dat het belangrijk is dat alle accountants op de juiste wijze geschoold worden in de basis 
van cybercrime waarbij het belangrijk is om later te kunnen specialiseren in het onderwerp.

 Aaron Mengerink, 3e jaas AC
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> Wist je dat in Nederland meer dan 70% van de  
accountants een RA titel heeft.

> Wist je dat de meeste accountants kantoren in 
Zuid-Holland staan.

> Wist je dat je wel 8 jaar kan studeren voordat je 
een RA titel op zak hebt.

> Wist je dat de NBA op 31 december 2016 21487 
leden telde

> Wist je dat slechts 1% werkloos is na het afstuderen 
op accountancy (1.5 jaar na het afstuderen)

> Wist je dat de gemiddelde leeftijd van accountants 
47.3 jaar is

> Wist je dat Nederlandse accountants in 61 landen
werkzaam zijn

> Wist je dat er naast Check, nog 17 andere 
accountancy studieverenigingen zijn?

> Wist je dat de tiende editie van de Top 50 van 
accountants in de besturen van grote ondernemingen 
en organisaties slechts twee vrouwen telt.
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Introkamp

Actieve ledenavond
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Symposium
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Een optelsom
van talenten
Wij zijn een thuis voor talenten met de meest uiteenlopende competenties.

Wat je interessegebied ook is, samen met je team pak je uitdagingen op voor

bedrijven, markten en overheden die ertoe doen. En geef je antwoord op

complexe vraagstukken van nu en van morgen. Met resultaten waar je later

trots op terugkijkt. In een cultuur waar we samen de schouders eronder zetten,

veranderingen waarmaken én successen vieren.

Kom jij ons team versterken? kpmg.com/nl/optelsomvantalenten


